
2021.02.14. Estomihi (Ötvenedvasárnap) 

Köszöntés Lk18,31 Azután maga mellé vette a tizenkettőt, és így szólt hozzájuk: Íme, felmegyünk 

Jeruzsálembe, és beteljesedik mindaz, amit a próféták az Emberfiáról megírtak. 

Fennálló ének: XXXII,1-3 Óh mily boldog az oly ember éltébe 

Olvasmány1: Márk8,34-38 Ekkor magához hívta a sokaságot tanítványaival együtt, és ezt mondta nekik: 

Ha valaki énutánam akar jönni, tagadja meg magát, vegye fel a keresztjét, és kövessen engem! Mert 

aki meg akarja menteni az életét, az elveszti azt, aki pedig elveszti az életét énértem és az 

evangéliumért, megmenti azt. Mit használ ugyanis az embernek, ha az egész világot megnyeri, de élete 

veszendőbe megy? Mert mit is adhatna az ember váltságdíjul az életéért? Mert ha valaki szégyell 

engem és az én beszédeimet e parázna és bűnös nemzedék előtt, azt az Emberfia is szégyellni fogja, 

amikor eljön Atyja dicsőségében a szent angyalokkal. 

Imádság: 

Igehirdetés előtti ének: 31 Szükölködünk nagy mértékben 

Alapige: Ézs25,1-9 Kiálts, ne sajnáld a torkod! Harsogjon hangod, mint a kürt! Mondd meg népemnek, 

hogy mi a bűne, Jákób házának, hogy mi a vétke! Ők mindennap keresnek engem, szeretnék 

megismerni utaimat. Úgy tesz ez a nép, mintha igaz módon élne, és nem hagyta volna el Istene 

törvényét: döntést kérnek tőlem az igazságról, szeretnék Istent a közelükben tudni. Miért böjtölünk – 

kérdik –, ha te meg sem látod, miért gyötörjük magunkat, ha nem akarsz tudni róla? De hiszen ti a 

böjti napokon is megtaláljátok kedvteléseteket, és az embereiteket mind munkára hajszoljátok. Hiszen 

pörölve és veszekedve böjtöltök, sőt bűnösen, ököllel verekedve. Nem úgy böjtöltök, ahogyan ma 

illenék, nem úgy, hogy meghalljam hangotokat a magasságban. Ilyen az a böjt, amely nekem tetszik? 

Ilyen az a nap, melyen az ember a lelkét gyötri? Ha lehajtja fejét, mint a káka, zsákruhát ölt, és hamut 

szór maga alá, azt nevezed böjtnek és az Úr kedves napjának? Nekem az olyan böjt tetszik, amikor 

leoldod a jogtalanul fölrakott bilincseket, kibontod a járom köteleit, szabadon bocsátod az 

elnyomottakat, és összetörsz minden jármot! Oszd meg kenyeredet az éhezővel, vidd be házadba a 

szegény hajléktalant, ha meztelen embert látsz, ruházd fel, és ne zárkózz el testvéred elől! Akkor eljön 

világosságod, mint a hajnalhasadás, és hamar beheged a sebed. Igazságod jár előtted, és az Úr 

dicsősége lesz mögötted. Ha segítségül hívod az Urat, ő válaszol, ha kiáltasz, ezt mondja: Itt vagyok! 

 

Ézsaiás próféta társadalmi igazságtalanságokat látva szól és emlékezteti a népet. A böjtre, vagy más egyéb vallási 

szokásokra rámutatva. Hogy bár persze fontosak, s az emberi életnek ritmust és kereteket adnak, de a belső 

tartalmat nem szabad elfelejteni. Hiszen a böjtölés, a lemondás valamiről egy adott időszakban az nem kifelé 

szól, hanem az egyén és a közösség egyfajta belső útja. Az Isten keresésben. S valóban nagy kérdés, hogy mi 

 
1 Az igeszakaszok a Revideált Új Fordítású Bibliából származnak: https://abibliamindenkie.hu/   
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érteleme a böjtnek. Bár lehet hogy a mai napon nagyon sokan a Valentin napra gondolnak, meg a szerelem 

kérdéskörére, de a jövő héten szerdától kezdődik a nagyböjti időszak, amikortól is húsvétig 40 napig böjtölnek 

szerte a keresztyénségben a világon. Persze nagy kérdés, hogy mi ennek a motivációja. 

Pl. az egyik reformátor elődünk, Ulrich Zwingli nagy botrányt kavart azzal, hogy böjti időben húst evett, s azt 

mondta, hogy szabadon lehet döntenie az embernek arról, hogy most akar-e böjtölni vagy sem. Mert ezt nem 

lehet kötelezően előírni.2 

Mert akkor ez csak halott dogma lesz. S valami ilyesmi húzódik meg Ézsaiásnál is. Hogy persze böjtöl a nép, s 

betartja a vallásos élet előírásait, de ha közben meg az agresszív lelkület, a szerencsétlen, a szegény ember 

sanyargatása és kihasználása, vagy a jogtalanság uralkodik, akkor abban a közösségben baj van.  

S ezt ugyanúgy látta anno Ézsaiás, mint ahogyan látta az előreformáció és a reformáció sok lelkésze, s még sokat 

mások. S manapság is látjuk ezt. De persze nem abban a böjtben amire azt mondjuk, hogy a régi időkben 

kötelező volt. Mert ha őszinték akarunk lenni, akkor már sokan nem érzik ezt kötelezőnek. Sőt némelyek 

fontosnak sem, de egyébként a böjt egy jó dolog. S talán valóban segíthet minket jobban Istenre figyelni. Mert 

hogy ez lenne a célja. Nem a fogyás, vagy a méregtelenítés, s nem is a széndioxid csökkentése. A böjt az Istenre 

figyelésről szól. Az, hogy más haszna is lehet és van, az óriási dolog, és nagyon remek hatású lehet nemcsak az 

egyén, hanem az egész világ számára is. De az alap az Istenre figyelés. 

S éppen ezért hangzik az éles kritika Ézsaiástól, hogy miközben szép és jó hogy böjtöt tart a nép, de 

mindeközben óriási a szakadék ami gazdag és szegény között húzódik, óriási a szakadék társadalmi rétegek 

között.  

S ezért szól olyan erősen ez a szakasz. Mert az elején és a végén is ott a felszólítás a prófétának, hogy kiálts, ne 

sajnáld a hangod. Szólj a népnek. S azt gondolom, hogy ennek a megfontolása manapság is érdemes. Hogy 

szóljunk. Hogy beszéljünk ezekről a kérdésekről is. Hogy tudjunk ezekről szót váltani. Ami nem azt jelenti, hogy 

kiabálni kell. Sokkal inkább a magunk helyén szólni, beszélni arról, hogy én, mint egyes ember, hogy mi, mint 

egy közösség mit tehetünk és teszünk meg abból az elhatározásból, hogy az Isten elhívott, hogy a hitemből 

fakadóan cselekszem. Mérlegelve s megfontolva, de nem a külsőségek céljából. Hanem az Istent keresve, s őt 

követve.  

Mert valóban mindannyian szeretnénk Istent a közelünkben tudni, s rá hagyatkozni sok kérdésben. 

De egyébként a közelünkben van. Csak észre kell vegyük. Adja meg az Örökkévaló, hogy nyitottak legyünk rá, s 

hogy vegyük őt észre. Ámen! 

Imádság: 

Úri ima: Mi Atyánk.. 

Keresztelésre készülő: 235,4 Az Atya, Fiú és Szentlélek Isten. Téged te kisded, mindig úgy segítsen… 

 
2 https://szoljbeapapnak.blog.hu/2018/03/06/kezdd_a_reformaciot_kolbaszevessel  12.02.2021 
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Liebe Familie, Liebe Gemeinde, ich grüße euch ganz herzlich in der reformierten Kirche in Oberwart. Wo wir 

miteinander versammelt sind, um Fabian in der eine christliche Kirche und in der reformierten 

Kirchengemeinde durch das Sakrament der Taufe feierlich aufnehmen möchten. Der ewige Gott segne uns 

allen. Amen. 

Gebet: Lieber Vater im Himmel, du gibst uns allen das Leben und erhältst uns von Tag zu Tag. In der Taufe 

rufst du uns bei unserem Namen und sagst uns zu, dass du für uns da bist. Wir danken dir, dass wir dieses Kind 

heute auf deinen Namen taufen dürfen, dass du ihm zu dir rufst, dass er das Zeichen deiner Liebe trägt und zu 

deiner Gemeinde gehört. Du hast ihn erkannt und geliebt, ehe er das Licht der Welt erblickte. Du hast Mutter 

und Kind bewahrt bei der Geburt. Wir danken dir, dass du in der Kraft deines Heiligen Geistes ihr ganzes 

Leben hindurch bei ihnen sein willst mit deiner Liebe, deiner Kraft und deiner Vergebung. Gib ihnen, dass sie 

hineinfinden in den Reichtum des Glaubens und einmal Ja zu dir sagen, wie du zu ihnen Ja gesagt hast, damit sie 

lernen, dir zu vertrauen, vor dir mit Freuden zu leben und auf dich zu hoffen im Leben und im Sterben. Amen. 

In diesem Gottesdienst soll das Kind. Fabian Osvald auf den Namen des Dreieinigen Gottes getauft werden. 

Hört die Worte, mit denen Jesus Christus die Taufe eingesetzt hat: 

 

Unser Herr Jesus Christus, bevor er auf den Himmeln aufgefahren ist hat ein Missionsbefehl gegeben ihren 

Jüngern, was wir im Mt 28,18-20 so lesen: 

Mir ist gegeben alle Gewalt im Himmel und auf Erden. Darum gehet hin und machet zu Jüngern alle 

Völker: Taufet sie auf den Namen des Vaters und des Sohnes und des Heiligen Geistes und lehret sie 

halten alles, was ich euch befohlen habe. Und siehe, ich bin bei euch alle Tage bis an der Welt Ende. 

Taufspruch: Der HERR wird sein Volk segnen mit Frieden. Psalm 29,11 

Liebe Familie, liebe Gemeinde. Man wünscht sich vieles und sogar das Beste für die eigenen Familie und 

Kindern. Dieser Psalm spricht über einen Segen. Und ich bin überzeugt, dass wir während unserem Leben 

Segen brauchen. Segen ist vielseitig und unterschiedlich. Im Alten Testament sehen wir väterliche Segen, und 

vielleicht kennen wir auch Segen über großen Entscheidungen im Leben einer Familie.  

Aber hier wird Frieden als Segen angedeutet. Und es ist eine große Verheißung, dass Gottes Volk mit Frieden 

gesegnet wird. Manche können fragen: ach wie viele Kriege und Leid müssten Juden, und Christen erleben, oder 

sogar verursachen. Oder wie viele Probleme und Schwierigkeiten sind in einem menschlichen Leben. Wieso 

haben wir dann nicht Frieden, oder kommen immer Spannungen hervor? 

Nun liebe Familie, liebe Gemeinde, jetzt wenn wir den kleinen Fabian in der eine christliche Kirche aufnehmen, 

und auch in der reformierten Kirche, dann kann ich euch nicht versprechen, dass alles in dieser Welt friedlich 

wird. Aber ich kann darauf hinweisen, dass das Christentum bietet vieles in sich an, wo wir dann innerlich 

Frieden erleben können. Auch die Taufe als Sakrament ist so ein Ritual. Nichts kann uns scheiden von Gott.  



Wie zb. Martin Luther in schweren Zeiten sich daran erinnerte: Ich bin getauft. Ich gehöre zum Gott und Jesus 

Christus. Das kann uns Frieden geben und in uns Frieden schaffen. Frieden trotz Corona, trotz vielfältiger 

Spannungen und Kriese in der Welt.  

Dieser segensreichen Frieden wünsche ich euch liebe Familie. Dass ihr auf euren Wegen dieser Frieden erfährt 

in euren Herzen und Sinne. Durch den ewigen Gott. Amen 

 

Mit der ganzen Christenheit auf Erden bekennen wir den Glauben an den Dreieinigen Gott, auf dessen Namen 

Fabian getauft wird: 

Ich glaube an Gott, den Vater, den Allmächtigen, den Schöpfer des Himmels und der Erde. Und an 

Jesus Christus, seinen eingeborenen Sohn, unsern Herrn, empfangen durch den Heiligen Geist, 

geboren von der Jungfrau Maria, gelitten unter Pontius Pilatus, gekreuzigt, gestorben und begraben, 

hinabgestiegen in das Reich des Todes, am dritten Tage auferstanden von den Toten, aufgefahren in 

den Himmel; er sitzt zur Rechten Gottes, des allmächtigen Vaters; von dort wird er kommen, zu 

richten die Lebenden und die Toten. Ich glaube an den Heiligen Geist, die heilige christliche Kirche, 

Gemeinschaft der Heiligen, Vergebung der Sünden, Auferstehung der Toten und das ewige Leben. 

Amen. 

 

Segen: Und der Friede Gottes der höher ist als aller Vernunft, bewahre unserem Herzen und Sinne in 

Jesus Christus. Amen. 

Abkündigungen: 

Záró ének:263,1-5 Egyedüli reményem óh Isten csak te vagy… 


